
Emlékeztető
az MHGT Webes Munkacsoportjának 2023/1. ne�edévi üléséről

(mely összességében a WM 2. rendes ülése volt, 2020.II.21-i megalakulásától számítva)

Helyszín: az ülést online formában tartottu�k, a „Jitsi” komm�nikációs platform segítségével.
Időpont: 2023. febr�ár 17. Péntek, 18:00.

Jelen voltak:
• Ogolj�k-Berzsenyi Anettu,
• H�berth Kristóf,
• Benke Tamás.

Az ülést a WM egyik koordinátora, Benke Tamás hirdettue meg, a korábban megállapítottu éves üte-
mezésnek megfelelően (miszerint a 2023. évben, a következő napokon tartandó MHGT WM megbe-
szélés : 2023. február 17. Péntek; 2023. május 19. Péntek; 2023. augusztus 18. Péntek; 2023. november
17. Péntek).

Az ülésnek előre meghirdetettu tematikája nem volt, a folyó ügyeket beszéltük meg (mindenki vet-
hetettu fel témákat). Az ülés tervezettu (meghirdetettu) időtartama egy óra volt (18:00–19:00 közöttu).

1.) Kamera-állvány beszerzése, eszközök elhelyezése:

Benke Tamás jelezte, hogy a mai napon kapta a hírt, hogy a 2023. tárgyévi NEA-pályázaton a
Társaság, „vigaszágon” (ahogy a múlt évben is), 150 ezer forint támogatást kapottu.

Ezt valószínűleg a könyvelő m�nkadíjára, valamint főként: a WM számára új, komolyabb kamera-
állvány beszerzésére fogj�k fordítani. Meg kell tehát határozni, milyen állványt vegyünk – ám az
is kérdéses, hol t�dj�k tárolni, és főleg: hogy ki fogja azt az előadásokra h�rcolni. A komolyabb
állványoknak a súlya is nagy, nehezebb hordozni őket.

Huberth Kristóf üdvözli, hogy lesz pénz az állvány beszerzésére, fő szempont a tartósság és ro-
b�szt�sság. Sajnos a jelenlegi állvány nem nagyon strapabíró.

Fő probléma valóban a tárgyi eszközök elhelyezése, előadásokra szállítása. Jó volna, ha az ELTE
BTK-n lehetne a székhelyünk, úgy, hogy onnan t�dják vinni a WM-tagok a felszereléseket a Mú-
ze�mba. Sajnos ez most nem lehetséges. Jó volna külön, dedikált laptop is, mert nagy felsülés volt
2022. november 24-én, amikor senki sem hozottu laptopot, és emiattu nem lehetettu vetíteni.

Benke Tamás jelzi, hogy ő (Szent Gellért térnél lévő) m�nkahelyén meg t�dja oldani az eszközök
tárolását. Ez nincs a Múze�mtól messze. Azonban ez azt jelentené, hogy előadások előttu ottu kelle-
ne leadni/deponálni az eszközöket, valamint lehetőleg vissza is szállítani oda, rögtön előadás �tán.
Kérdés, hogy ebben ki t�dna neki segíteni, ki szánna erre időt, az előadások �tán?
Megjegyzi, hogy a Múze�mtól is megkérdeztük, hogy le lehetne-e ottu tenni a felszerelést (hisz ez
lenne a legcélszerűbb), de ettuől elzárkóztak.

Ami a laptop-felsülést illeti, beszerzettu már egy micro-HDMI – adaptert, amivel a nála lévő table-
tet bármikor az előadó rendelkezésére t�dja bocsátani, ha esetleg nem volna laptop. (Ezt a múltkor
is megtettue volna, de sajnos, akkor derült ki, hogy a tabletjét nem lehet a projektorhoz csatlakoz-
tatni.) Ami a privát laptopot illeti, neki van több régi laptopja is, melyek közül t�dná valamelyiket
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rendelkezésre bocsátani;  ám akkor ezt is h�rcolnia kéne valakinek az előadásokra.  Megjegyzi,
hogy t�domása szerint Ogolj�k-Berzsenyi Anettunek is volna ilyen célra felajánlható laptopja.

Ez�tán a lehetséges székhelyek kerültek szóba.

Benke Tamás elmondta, hogy az MNL egyelőre a PML-ben t�dna részünkre székhelyet biztosíta-
ni. Az erre vonatkozó részlet szerepel az MNL és MHGT közt kötendő együttuműködési megállapo-
dásban. Azonban a PML igen kiesik, a közlekedés tekintetében.

Lehetségesnek tartja, hogy (a M. Történelmi Társ�lathoz hasonlóan), az MTA BTKK épületében
kaphatnánk új székhelyet. Ehhez az MTA-val kellene tárgyalni. Azonban ez az épület sincs túl
messze a PML-től.

Ha már az MTA-val való esetleges tárgyalás szóba került, megemlítendőnek tartja, hogy az MHGT
alapító tagja, gr. Battuhyány Géza, Oktogonhoz közeli, neoreneszánsz palotája (1067. Bp., Teréz krt.
13.), szintén az MTA kezelésében áll. Ittu házasságkötő terem működöttu, mely kiválóan megfelelne
előadóteremnek; valamint van amellettu egy könyvtárszoba is, eredeti beépítettu könyvszekrények-
kel. Az épület múlt évben készült ismertető fillmjében is említés történik arról, hogy gr. Battuhyány
Géza az MHGT alapítója volt: httups://www.yo�t�be.com/watch?v=GJo0vcpbAkg
Talán nem volna elképzelhetetlen ittu székhelyet igényelni az MTA-tól, amihez az építtuető MHGT-
affilliációját is hivatkozási alap�l lehetne felhasználni. Megjegyzendő, hogy a II. Világháború előttu
az MHGT számos ülését az MTA székházában tartottua.

Korábban azt is fontolgattua, hogy esetleg a nemrég felújítottu, régi B�dai Városháza épületében kér-
hetnénk a fenntartó MNB-alapítványtól helyiséget, de ehhez megfelelő összeköttuetéseink nincse-
nek, és eleve bizonytalanná vált az épület helyzete, hiszen az üzemeltető alapítványokat fel terve-
zik számolni.

Ogoljuk-Berzsenyi Anett szerint esetleg a BFL nyújthatna az MHGT részére székhelyet. A MA-
CSE már kötöttu ezen levéltárral együttuműködési megállapodást.

Szóba került az ELTE BTK-val folytatottu székhely-tárgyalás is. Ennek kiind�lópontja az a tény,
hogy rektori engedéllyel rendelkezünk az I. em. 156-os terem székhelyként való használatához.
Cs�pán a használat feltételeit rendező szerződést kellene az Egyetem illetékeseivel megkötni. A
tárgyalások mindeddig nehezen haladtak. (A jelenlévők elmondták, amit a tárgyalások állásáról
t�dnak.) A jelenlévők egyetértettuek abban, hogy a múlt évben, az ELTE BTK II. emeletén felaján-
lottu termek műszaki szempontból nem felelnek meg az MHGT székhelyéül. Az épület műszaki ál -
lapota általánosságban is kívánnivalókat hagy maga �tán (nem csak a II. emelet tekintetében).

2.) Rendezvények és azok helyszínei:

Ogoljuk-Berzsenyi Anett elmondta, hogy a MACSE javasolta egy közös konferencia tartását, az
MHGT-vel, a múlt évben megkötöttu együttuműködési megállapodás nyomán; olyanformán, ahogy
az 2022.V.19-én az MTCSE-vel történt. Helyszíne a BFL volna. Ezt is a MACSE javasolta (akik, fen-
tiek szerint, a BFL együttuműködő partnerei). A BFL-nek igen jó előadóterme van (Gárdonyi Albert
terem).

A konferencián mindkét fél részéről volnának előadók. A programot egy-egy bem�tatkozó elő-
adás nyitná, melyet a két elnök tartana. Bem�tatnák az egyesületeket. A konferencia fő témája a
családtörténeti k�tatás lenne; emellettu lenne címertani gyorstalpaló is.
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Ez a rendezvény 2023. júni�s elején lehetne; céldát�ma 2023.VI.8.. (Ugyanis a következő héten lesz
a BFL „Levéltári  Piknik”  rendezvénye,  így azzal  nem ütközhet.  Ezért  volna a konferencia egy
héttuel korábban.)

Felmerült annak lehetősége is, hogy esetleg a Nemzeti Múze�mban legyen ez a konferencia, azon-
ban mivel az MHGT–MNM együttuműködési megállapodásban csak évi egy konferencia rendezése
van részünkre biztosítva (amit az MHGT j�bile�mi konferenciájára kíván�nk felhasználni), így a
Múze�m, mint helyszín, kevéssé elérhető ezen MACSE-vel tartandó rendezvényhez. Azonban a
Múze�mnál még fog�nk érdeklődni ez ügyben.

Ogoljuk-Berzsenyi Anett  MACSE-elnököt ( ), a█████████ ████████████████████
következő MHGT elnökségi ülés elejére meg akarja hívni, hogy közvetlenül egyeztessenek a ren-
dezvényről.

Benke Tamás, a tájékoztatást megköszönve, az MHGT j�bile�mi konferenciája kapcsán megjegy-
zi, hogy annak helyszínéül, az MNM Díszterménél alkalmasabbnak tartaná a Széchényi-termet. A
Díszterem ak�sztikája �gyanis katasztrofális (még hangosítás mellettu is), ezt a múlt őszi Castrum
Doloris konferencia hang- és videófelvételei is bizonyítják.

Huberth Kristóf egyetért azzal, hogy a j�bile�mi konferencia inkább a Széchényi-teremben le-
gyen. Kiemeli �tóbbi terem kellemes hang�latát, és megfelelő méretét.

Ogoljuk-Berzsenyi Anett szerint 2014-ben volt már a Széchényi-teremben MHGT-konferencia, ez
alkalommal is elfértek ottu; tehát a termet ő is alkalmasnak tartja a j�bile�mi konferenciához.

3.) Feladatok áttekintése (weboldal, videó-vágás), munkaszervezés:

Benke Tamás referált a webes felületeken elvégzettu és hátralévő feladatairól. Igen sok az elmara-
dása, amiért elnézést kért.

Az  előadás-beszámolók közzétételével, az elmúlt időszakban, egyáltalán nem haladt.  Sok közle-
mény szövege meg van már írva, de nem volt ideje a honlapra feltenni őket, ahogy a rendezvény-
fotókból sem készültek el a galériák. (Sajnos, bizonyos rendezvényfotókat meg sem kapottu, ezek
nem kerültek fel a közös tárhelyre.) Ezen közzétételeket majd pótolja.

Elsőbbséget élveznek azonban a  testületi ülések je�zőkönyvei – azok véglegesítése,  hitelesítése,
Tagságnak való kiküldése. Ez�tán kerülhet sor anonimizálás�kra, és a honlapon való közzététe-
lükre. A 2018–2021. közöttui jegyzőkönyvek már anonimizálva vannak, ezeket közzé lehetne már
tenni a weboldalon, de ez is időigényes feladat.

A félévi programok teljes körű feltöltése megtörtént (2009-ig visszamenőleg); vannak újabban elő-
került programok is (pl. az MTT oldalán nemrég megtalálta a 2013/1. félévi részletes programfüze-
tet, ami eddig hiányzottu), ezeket szintén közzé teszi majd a weboldalon.

Fő prioritások számára jelenleg:
• a TURUL folyóirat átvétele,
• a 2022. évi NEA-pályázat lezárása,
• a testületi ülések jegyzőkönyveinek véglegesítése.

Ameddig ezeket nem fejezi be, addig nem t�d a honlappal érdemben foglalkozni. Ha azonban
ezekkel végez, attuól kezdve sok ideje lesz a honlapra.
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A honlappal kapcsolatban még megjegyzi, hogy  Tagtárs�nk ötletét, a███████████████
genealógiai (családfa-) aloldal létrehozását, egyelőre nem sikerült megvalósítani; nem történt sem-
mi előrelépés, így egyelőre ezt az ügyet pihentetjük. (Az aloldalt a httup://csaladfak.mhgt.org/ aldo-
main-néven lehetne majd működtetni, ún. inline CMS-vel; ezzel kapcsolatban már végzettu előké-
szítő m�nkát, és egy jelképes oldal-kezdeményt is feltettu, a mondottu URL-re.)

Másik fontos teendő lesz, a TURUL átvételéhez kapcsolódóan, hogy a t�r�lfolyoirat.h� weboldal
üzemeltetését az MHGT átvegye. Megvizsgálta a weboldal tárhely-igényét, és úgy találta, hogy az
(archív+k�rrens)  folyóirat-számok teljes  tárhely-igénye 3,0GB; emellettu a  tartalomkezelő rend-
szernek lehet pár száz MB-os tárhelyre szüksége, így nagyjából 3,5GB-ra becsüli az oldal teljes
helyfoglalását. Ez jó hír, mert a jelenlegi tárhely-szolgáltatónk által biztosítottu standard tárhelyek-
hez 100GB tárterület jár, ahol tehát a t�r�lfolyoirat.h� további üzemeltetése, igen hosszú időre,
gond nélkül megoldható. [25MB-os lapszám-méretet, és 96GB-os (jelenleg foglalt mellett)) fennmara-
dó tárhelyet figy�elembe véve, na�jából további 960 évre biztosított)nak volna í� tekinthető a turulfo-
lyoirat.hu oldal működtetése.] Valószínűleg az oldal CMS-rendszerét is gond nélkül lehet majd mig-
rálni. Megemlítendő, hogy a szolgáltatónk civil szervezetek részére partnerségi programot indí-
tottu,  miáltal  a  következő  két  évre  akár  ingyenesen is  biztosíthatják  részünkre  a  szolgáltatást.
(Hogyha ennek feltételeit az elnökség elfogadja.)

Távlatilag tervezte, hogy a videók vágásába bekapcsolódna, de erre egyelőre idő hiányában nincs
esély.

Egyelőre a Facebook-megosztásokat is át szándékozik venni tól,████████████████████
akinek erre mostanában kevesebb ideje van.

Kérdezi, hogy  megírta-e már a rezümét a jövő heti előadásáról,██████████████████
mivel azt már szintén meg kellettu volna hirdetni a Facebook-on?

Ogoljuk-Berzsenyi Anett jelzi, hogy ismét kérte e-mailben a rezümét, de még nem kapottu rá vá-
laszt.

A Hermann-előadást illetően, ████████████████ írt, hogy az MKVM biztosítja a termet.
Anettu  elküldte a meghívó-szöveget, így ő majd a hétvégén elkészíti a meghívót.████████

Benke  Tamás a  Hermann-meghívó  elkészítését  köszönettuel  veszi.  Jelzi,  hogy  a
 által készítettu arc�lati tervvázlattual kapcsolatban, már elkezdte megírni érté████████████ -

kelését, melyet remélhetőleg hamarosan befejez és küldeni fog. (Azonban a rengeteg teendő ebben
is hátráltatja.)

Javaslatára ezután a Munkacsoport a legfontosabb kérdésről tárgyalt: ki fogja a videókat
a továbbiakban elkészíteni?

Huberth Kristóf szerint szintén ez a leglényegesebb kérdés, jelen helyzetben. Ő maga, kezdettuől
fogva, jó ideig készítettue a videókat. Most hétvégén egyetemre jár, kevés szabadideje van. Pedig
egy átlagos, 50 perces előadás videójának elkészítése, kb. 4 órát is igénybe vesz, ez a minim�m. Így
nem t�dja garantálni, hogy gyorsan t�dna a továbbiakban haladni a videó-vágással. Ha azonban
más nem vállalja, akkor ő magára vállalja. Annak azonban nem híve, hogy több ember dolgozzon
a videókon, „valaki majd úgy�is megcsinálja”-alapon. Legyen külön, dedikált ember a feladatra.

Szívesen látná bárki m�nkáját, de ha senki sem vállalja, akkor ő kész ismét magára vállalni.
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Benke Tamás sajnos már így is túlvállalta magát MHGT-vonalon, így egyáltalán nem t�d jelenleg
segíteni a videó-vágásban. Kezdettuől az volt a véleménye, hogy ezt már nem neki kéne csinálnia.
Nem egy személyben, Don Quiixote-ként kell a webes tartalmakat készíteni – épp azért hozt�k lét-
re a M�nkacsoportot, hogy a feladatokat megossz�k, azon Tagtársak közöttu, akik hajlandóak dol-
gozni.

Sajnos  █████, az elmúlt több mint egy év alattu, összesen egy videót készítettu el (a 2022.I.27-i
Pand�la-előadásét). Ennél már azzal is kijjebb volnánk a vízből, hogyha Kristóf akár kéthavonta
egy videót elkészítene. Akár apránként is dolgozhatna, 1–2 órát, a videóprojekteken. Elégedettu
volt korábban is Kristóf m�nkájával.

Ogoljuk-Berzsenyi Anett sajnos  nem t�d a vágásban segíteni,  mert nincs ebben tapasztalata.
█████ két helyen is dolgozik, így érthető, hogy neki sincs sok ideje a videók vágására.

Benke Tamás, illő tisztelettuel felkéri H�berth Kristófot, hogy vállalja el, legalább „takaréklángon”,
a további MHGT-videók vágását.

Huberth Kristóf sajnálja, hogy nem vesz részt a megbeszélésen a többi érdekelt Tagtárs. Jó volna
t�dni, hol tartanak a vállalt feladatokkal, mi van már készen, ki mibe kezdettu bele? Vajon a Benke
Tamás levelében említettu tabula rasa alattu mi értendő? Valaki már dolgozik a 2023. évi videókon,
vagy még nem történt ez ügyben semmi? Kinél vannak egyáltalán a nyersanyagok?
Ő nem akarja elvenni mástól feladatot, főleg nem olyat, amibe már belekezdettu.

Benke Tamás kérdezi, kinél vannak a 2023. jan�ári Pand�la-előadás felvételei?

Huberth Kristóf jelzi, hogy nála csak a projektor van, a kamerát  hozta el, azon vannak█████
a felvételek. A korábbi szisztémában az volt a jó, hogy  t�dta készíteni a felvételeket,█████

 pedig össze t�dta vágni őket. Akkor mindkettuőjüknek volt erre szabadideje. Így akkor lo█████ -
gik�s volt, hogy a felvételeket, a kamerával együttu,  vittue haza.█████

Benke Tamás szerint igen egyszerű a helyzet. Levelében megírta, hogy az elmúlt évben, 4db. elő-
adásról, még a nyers felvételeket sem kapt�k meg. Ezen 4db. előadás közül, 2db.-on,  állí█████ -
tólag már elkezdettu dolgozni. Ez az állítás kb. 6–7 hónapja hangzottu el. Azóta valószínűleg nem so-
kat haladt ezzel a kettuővel sem – pláne nem a 2023. év eleji Pand�la-előadással. Így meg kell kérni

, hogy töltsék fel a 2023. jan�ári Pand�la-nyersanyagot, valamint lehetőleg a többi,█████████
múlt évi nyersanyagot is. Fel fog ehhez szabadítani helyet. A Maxer tárhely sávszélessége igen jó.
Elkészítettue a fájlnevek rendezési/nevezéktani elveit. Nem érti, miért nem tölt fel senki semmit. A
hozzáférés eddig is megvolt.

Huberth Kristóf jelzi, hogy ha felkerül az idei első előadás anyaga a Maxer tárhelyre, akkor azon
el t�d kezdeni dolgozni.

Benke Tamás, a Csapattuagok közöttui békesség megőrzése érdekében, egy igazságos felosztást ja-
vasol. Ezek szerint, Kristóf dolgozzon a 2023. jan�ári, és az�táni videókon (mivel ezt most vállal-
ta); █████ pedig fejezze be a 2022. évi (és régebbi) videókat (mivel azon időszakra nézvést, ő a
m�nkát magára vállalta már korábban).

Tehát 2023. január 1-jével új korszakot nyitunk (tabula rasa); innentől kezdve a videókat
csakis Kristóf (és esetleg bevonandó új csapattagok) készíti(k) el; a korábbi (2022. és meg-
előző) évekről fennmaradt töméntelen restancián pedig kizárólag  dolgozhat, ha█████
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van hozzá kedve. Így2 mindenki számára jut elegendő feladat, és e2értelmű lesz, ho2 kinek
min kell dolgoznia.

Huberth Kristóf jelzi, hogy ezek szerint ő el t�d kezdeni dolgozni a 2023. évi videókon – ha a
nyersanyag meglesz. Különösebb szakértelme neki nincsen, de megpróbálja a nyersanyagból a le-
hető legtöbbet kihozni (pl. a hanganyag feljavításával). Azt azonban nem szeretné, ha m�nkáját,
annak minőségét, olyan méltatlan bírálatok érnék, mint amit korábban kellettu hallania.

Benke Tamás szerint, emiattu főként ő tartozik bocsánatkéréssel, melyet most meg is tettu. Nem
csak ő bírálta azonban Kristóf m�nkáját, hanem más csapattuagok is. Sajnos, semmi pozitív hozadé-
ka nem volt ennek a parttualan bírálatnak!
Személy szerint egyébként mindig meg volt elégedve Kristóf m�nkájával, és ezt többször le is szö-
gezte, írásba adta. Amikor láttua, hogy az újonnan vállalkozó csapattuagok nem készülnek el a vide-
ókkal, akkor pláne megírta, hogy akár hentesbárddal is, de össze kéne végre a videókat vágni; és
nagyon is  megfelelőnek állítottua Kristóf  korábbi  m�nkáját  (annak tempóját,  színvonalát).  Erre
sértődés volt a válasz. Azonban úgy érzi, neki joga volt elmondani a véleményét.

Mindenkit tényszerűen, a végrehajtottu teljesítménye (és nem p�szta ígérgetés) alapján kell meg-
ítélni. Ennek fényében adj�k vissza a feladatot, a 2023. évvel kezdődően, Kristófnak.

Minthogy pedig a 2022. évről is van még kb. 20 videó, amit meg kéne csinálni, (és még régebbről
is van pár!), így senki sem panaszkodhat – maradt elvégzendő m�nka, restancia, elég! J�t belőle
mindenkinek, aki dolgozni akar!

Ogoljuk-Berzsenyi Anett jelzi, hogy gyermekét lefektetni megy, így nem t�d a továbbiakban be-
leszólni a beszélgetésbe, de azt hallani fogja.

Huberth Kristóf megállapítja, hogy alkalmanként, és elsősorban hétvégén t�d a vágással foglal-
kozni. A színvonal �gyanolyan lesz, mint volt – jobbat nem t�d készíteni. Ennek előfeltétele azon-
ban, hogy a nyersanyagok legyenek feltöltve. Kérdés, ez hogy fog megtörténni? Ezt a videó készí-
tőjének kéne, minden alkalommal, megtennie!

Benke Tamás sokat gondolkozottu ezen a problémán. Eddig azt terveztük, hogy 2db. (64GB-os)
SD-kártya lesz. (Egy „éles” és egy „tartalék”, hogy lehessen cserélgetni őket, és így „ellenütemben”
lemásolni a felvételeket, egy hosszabb rendezvény, pl. konferencia alattu.)
Azonban most már úgy véli, hogy összesen nem kettuő, hanem 3db. SD-kártyára volna szükség. Így
mindig ki lehetne venni 1db. kártyát, a felolvasóülések �tán, és azt (a kamerától függetlenül) t�d-
ná hazavinni egy csapattuag, aki a feltöltést magára vállalná.
Eddig a nyersanyagok összegyűjtése volt a szűk keresztmetszet, a csapat m�nkájában – valamint a
rendelkezésre álló kis m�nkaidő. Ha legalább azt el t�dnánk érni, hogy minden nyersanyag össze-
gyűljön az új (4TB-os) winchesteren, és ne vesszen el semmilyen felvétel, már előrébb volnánk.

Ezért javasolja, ho2 a Munkacsoport azon tagjai, akik az ülésen jelen vannak, vállalják
magukra, ho2 az ülésről elhozzák az aktuális SD-kártyát, és annak tartalmát 24 órán be-
lül feltöltik a közös tárhelyre. (Onnan pedig Benke Tamás archiválja a winchesterre.) Így dedi-
kált személyek őrködnének afölöttu, hogy minden nyersanyag elj�sson az archiváló winchesterre.

Ezért be fogja szerezni a +2db. SD kártyát, a következő hetekben.
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Ugyancsak fontos volna, az előadóktól, még az előadás kezdete előttu, elkérni a PPT-ket, mert azok
is sokszor eltűntek, ill. meg sem kapt�k őket. Ezeket is épp olyan fontos lenne, a nyers videókkal
együttu, azonnal feltölteni!

Huberth Kristóf a felvetéssel egyetért, de szerinte ezt eddig is meg lehetettu volna csinálni, ehhez
2db. SD-kártya is elegendő volna.

Benke Tamás szerint ez igaz, de, számolva bármilyen vis maior helyzettuel, nem árt, ha mindig ma-
rad egy tartalék-kártya is, a kamera-táskában! Ezért ragaszkodik ahhoz, hogy 3db. kártya legyen.
Ezeket részben vagy egészben, a 2022. tárgyévi NEA működési pályázat keretében, be t�dj�k sze-
rezni.

Probléma a megsemmisült vagy lappangó felvételek kérdése is. Ebben eddig nem sikerült tisztán
látni, mert senki sem válaszolt az ezt filrtató kérdésekre. Pl., ahogy levelében is megírta, a 2022. ok-
tóberi  Castrum Doloris konferenciának több felvétele is eltűnt. Ezek �gyanis nem voltak rajta a
merevlemezen, mikor  visszaadta (a nyersanyagok felmásolása �tán). Lehetséges, hogy fe█████ -
lülírás történt (mappa-másoláskor), mivel a fájlnevek �gyanazok. Ez nyilván megbocsátható, hi-
szen mindnyájan emberek vagy�nk, hibázhat�nk – de akkor legalább vallj�k be, és legyen biztos
t�domás�nk arról, mi semmisült meg, tehát mit ne keressünk; mit kell a hangfelvétel alapján pó-
tolni!

Személy szerint eléggé zavarja, hogy a 2022.V.19-i MHGT–MTCSE előadóestről abszolút semmi
videó-nyersanyag sincsen; csak az általa készítettu hangfelvétel áll rendelkezésre!

Huberth Kristóf szerint, �tóbbiak hiánya valóban igen kellemetlen. Zavaró, hogy a 2022-es évben
nem egy olyan videó volt, ami „menet közben eltűnt.”

Korábban, amikor még  együttu dolgozottu, akkor, mikor előre láttua, hogy lesz ideje████████
foglalkozni a vágással, beszélt , aki feltöltöttue a videókat. (Ekkor még csak ████████ █████
telefonjával készültek a felvételek.) Így az archiválás is gond nélkül meg t�dottu történni, és az
aránylag kicsi Google Drive-ot is rendszeresen t�dt�k üríteni.

Amióta  és  a videó-rögzítést közösen végzik, nem volt rendszer a feltöltésekben.█████ █████
Az, hogy egy komplettu konferenciának a videóanyaga, teljes egészében eltűnt, vagy az, hogy a
legelső, immár videókamerával készítettu előadás anyaga is úgy eltűnt, hogy senki sem t�dja, hol
van, elég problematik�s. Még azt sem t�dj�k, hogy – akár véletlenül – megsemmisült-e? A Go-
ogle-tárhely is kevés volt, meg aztán  gépe is eléggé tele volt. Ezt többször jelezték is. Ag█████ -
gasztó volt tehát az előzőekben, hogy értékes anyagok vesztek el, ezt ki kell zárni az elkövetkezők-
ben!

Gondja lesz arra, hogy a nyersanyagokat, ezentúl feltöltesse a Maxer-re, azzal a személlyel, akinél
a kamera van.

Benke Tamás szerint a nyersanyag-feltöltési (és -archiválási) problémát, egyszer és mindenkorra
rövidre lehet zárni egyetlen szabállyal, melyet a legszigorúbban kell érvényesíteni, ti. hogy az ez-
után tartandó rendezvényekről, videó-nyersanyagot kizárólag olyan csapattag tölthet fel
(és törölhet le, archiválás után), a Maxer tárhelyre (tárhelyről), aki elnökségi tag.

Tehát az elnökségi csapattagok kutya kötelessége lesz ezentúl, a videót tartalmazó SD kár-
tyát, és a PPT-t is (pendrive-on), elhozni az ülésről, és 24 órán belül feltölteni a Maxer-re.
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Mivel van már 4TB szabad tárhelyünk (az új winchesteren), így a tárolási/archiválási probléma in-
nentől tárgytalan; egyedül a Maxerre való feltöltést, és az onnan való archiválást kell, a fentiek
szerint, garantálni, felelős (= elnökségi) Tagtársak által.

A rendezvényekre el fogj�k vinni a 4TB-os winchestert, és arra fog�nk t�dni mindent, helyben
menteni.

Huberth Kristóf egyetértettu azzal, hogy elnökségi tag vigye el és töltse fel a nyersanyagokat, kü-
lönös tekintettuel a nyers videókat tartalmazó SD-kártyákra.

Benke Tamás megemlíti,  hogy a  jelenlegi,  1db.  egyesületi  videókártya mellé  (mely 64GB-os),
azért kell még két kártyát vennie az egyesületnek, mert a második kártya, amit eddig használt�nk
(ami csak 32GB-os), az valójában nem az egyesületé, hanem Benke Tamás személyes t�lajdona.
Tehát �tóbbi helyettu is venni kell még 1db. SD-kártyát, valamint egy harmadikat is, vis maior ese-
tére. Így2 lesz az e2esületnek 3db. 64GB-os SD-kártyája.

Huberth Kristóf szerint  a Facebook további szerkesztését egyeztetni████████████████
kell. Bízik benne, hogy  továbbra is vállalni t�dja ezt, de meg kell tőle kérdezni.██████

 egyeztetni  kellene,  hogy  el  t�dják-e  továbbra  is  készíteni  a  felvételeket,  az██████████
MHGT-rendezvényeken? Elvileg bárki, aki a Csapatból jelen van, t�dná kezelni a kamerát; ám
erre is jobb a dedikált ember. Kérdés, ki vállalja ezt, és a szükséges kellékek szállítását, alkalomról-
alkalomra, mert a szállítás elég megterhelő. Probléma, hogy nincs székhely, ahol tárolni lehetne az
eszközeinket. Azt nem tartja jó megoldásnak, hogy ad-hoc átadogass�k egymásnak a kellékeket.

Benke Tamás felajánlottua, hogy a Szent Gellért térnél lévő m�nkahelyén biztosít tárolóhelyet az
MHGT-s kellékeknek; tehát csak az ülések alkalmával kéne ezeket oda-vissza szállítani; vagy pe-
dig az ülések előttu leadni őket, a Szent Gellért térnél.

Huberth  Kristóf szerint  nem  biztos,  hogy  ez  működne.  Fontos  azonban,  hogy   és█████
 előre jelezze, ha nem érnek rá eljönni a rendezvényekre. Ez esetben a Szent Gellért téren█████

leadhatják a holmikat.

Az a legfontosabb, hogy próbálj�nk jobban komm�nikálni, derüljön ki, hogy mikor ki t�d jönni.
Egyeztessük ezt előre, ne az legyen, hogy az �tolsó pillanatban kell hozni-vinni a holmikat.

Benke Tamás szerint nagyon igaz, hogy rendszeresebben, komolyabb felelősségérzettuel kellene a
levelezőlistán is komm�nikáln�nk; mivel legtöbbször az a probléma, hogy vagy az információ-
közlés hiányzik, vagy ha az meg is történik, senki sem mozdítja a füle botját sem (nincs reakció).

Huberth Kristóf véleménye szerint hasznos lehet, ha a 2023. évi NEA-pályázat keretében beszer-
zünk még egy (nagyobb) kameraállványt, mivel ez lehetővé tenné, hogy egy kamerával, és egy te-
lefonnal, egyszerre t�dj�nk, a két állványról, felvételt készíteni. Ez minim�m egy tartalék-felvételt
eredményezne. Ill.  sajnos a jelenlegi állvány emelőszerkezete is meghibásodottu, ami miattu már
nem teljes értékű.

Benke Tamás szerint, a 2023. évi NEA pályázat keretében, lesz lehetőség az új állvány beszerzésé-
re.

[Ez�tán a ██████████████████████ címeréről esettu szó.]
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Benke Tamás véleménye szerint egy körlevelet kellene Főtitkár�nknak kiküldenie, a teljes Tag-
ságnak, hogy jelentkezzenek olyan Tagtársak a Webes M�nkacsoportba, akik t�dnának a videóvá-
gásban segíteni! Vannak filatal Tagtársaink is, tehát nem kizárt, hogy volnának jelentkezők. A mai
technikai színvonal mellettu, tekintve, milyen sokan foglalkoznak hobbistaként is videóvágással,
van esély arra, hogy találj�nk további segítő szándékú Tagtársakat.

Huberth Kristóf egyetértettu a körlevél ötletével, és további segítőtársak bevonásával.

Fentiek megvitatása �tán, 19:05-kor, a jelenlévők az MHGT Webes M�nkacsoportjának második
összejövetelét, a további, eredményes közös m�nka reményében, befejezettunek nyilvánítottuák.

(Az emlékeztetőt írta: Benke Tamás.)
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